

背景

此計劃是為需要長期在醫院管理局(醫管局)普通科門診覆診的病人提供選擇，讓病人可接受社區內的私營基層醫療服務，提高基層醫療服務的便捷度及推廣家庭醫生概念。計劃亦有助醫管局管理日增的服務需求和加強病人使用電子健康紀錄互通系統。

Background

The Programme aims to provide choice for patients in receiving primary care services from the private sector, enhance patient access to primary care services, promote family doctor concept, help the Hospital Authority (HA) manage demand for general outpatient service and foster the development of the territory-wide Electronic Health Record Sharing System (eHRSS).

對象

- 主要對象為現時於相關地區*內醫管局普通科門診診所接受治理而病情穩定的高血壓及/或糖尿病(或附帶高血脂症)患者。他們須至少12個月前開始在該等普通科門診診所接受治理。

Target Patients

- Clinically stable patients with hypertension and/or diabetes mellitus (with or without hyperlipidemia) who have been attending HA General Outpatient Clinics (GOPCs) in Relevant Districts* for at least 12 months will be invited to participate in the Programme.

邀請

- 醫管局將分批發邀請信予合資格的病人及安排簡介會講解計劃詳情。**病人無需自行申請。**
- 願意參加計劃的病人須簽署計劃的「登記表格」及「電子健康紀錄互通系統」的「登記同意書」，以便醫管局與私家醫生透過電子系統互通病人的病歷紀錄。
- 病人可從參加計劃的私家醫生名單內，自由選擇一位為家庭醫生。

Invitation

- HA will issue invitation letters to eligible patients in batches and arrange briefing sessions on Programme details. **Patients need not apply by themselves.**
- Interested patients have to sign enrolment forms for the Programme and for the Electronic Health Record Sharing System (eHRSS) so that their medical records can be shared electronically between HA and private doctors via the eHRSS.
- Patients can select a doctor from the participating private doctor list as their family doctors.

服務內容

- 參加計劃的病人每年可享有多達十次資助門診服務額，包括慢性疾病和偶發性疾病的診症及相關藥物。
- 參加計劃的私家醫生將根據個別病人的臨床情況，處方計劃「特定藥物名單」內涵蓋的藥物，及/或為其治理偶發性疾病，提供最多三天的藥物，而病人無需支付額外費用。
- 除上述的情況以外，私家醫生可在病人同意下處方其他藥物，並收取相關的額外費用。
- 病人亦可經參加計劃的私家醫生轉介，接受由醫管局提供的相關化驗和X光檢查服務。

Programme Content

- Each participating patient will receive up to 10 subsidised consultations per year covering both chronic and episodic illnesses.
- In accordance with individual patient's clinical indication(s), participating private doctors will provide drugs covered under the "List of Specified Drugs" and/or up to 3 days of medications for episodic illnesses, with no extra charges to patients.
- Other than such conditions, participating private doctors may charge for further medications prescribed upon mutual agreement with individual patient.
- Relevant investigations will be provided by HA as specified through participating private doctors' referral.